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Verslag van de raadscommissievergadering SD, Sport en Onderwijs d.d. 20-10-2022

Aanwezig
Voorzitter : Jan Vroomans
Commissiegriffier : Meta Swinkels

Commissieleden : 12
CDA : Stefan Janszen, Sven Strauven 
Dorpspartij : Toon Coopmans, Marjon Verkuijlen 
Lokale Realisten : Bas Geerts, Mieke Mickers
Sociaal Gemert-Bakel : Marius Vos, Ricky Schilders
VVD
D66

:
:

Anne van Berlo, Gertie Els-Litjes 
Mariette van Erp, Laurens van den Berg 

College: Wilmie Steeghs (wethouder), Martien Bankers (wethouder) 

Ambtelijke vertegenwoordiging ten behoeve van het college: Ad van de Voort, Giovanni 
Wouters, Rik Verdellen, Nienke Verhagen, Rianne Scheltens.

Esther Merlo namens GR Peelgemeenten.

1. Algemene mogelijkheid tot inspreken
Aanmelding tot inspreken is ontvangen van Mevrouw Janine Brugman over het onderwerp De 
Stoelen in Bakel. De inspreekbijdrage wordt toegevoegd aan het verslag. 
Wethouder Steeghs geeft uitleg bij het gelopen proces. Afspraak is dat er een hernieuwde 
afspraak over herplaatsen komt als de kunstenaar weer hersteld is van ziekte. Het bedrag voor 
restauratie is overgemaakt. Beletselen voor het plaatsen van het kunstwerk op de rotonde zijn 
niet bekend bij wethouder Steeghs. Zij zegt toe hierover navraag te doen bij wethouder 
Coppens.  

2. Openen commissievergadering en vaststellen van de agenda
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur.

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

3. Mondelinge vragen raadscommissieleden over niet geagendeerde onderwerpen
De voorzitter stelt vast dat geen verzoeken zijn ontvangen tot het stellen van mondelinge 
vragen aan het college.

4. Verslag van de vergadering van de raadscommissie op 22-9-2022
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

4.b. Lijst met toezeggingen
De lijst wordt zonder opmerkingen vastgesteld.

4.c. Termijnplanning
De planning wordt vastgesteld.

Marius Vos informeert naar de lege termijnagenda voor de commissievergadering van 1-12-
2022 en vraagt de wethouder of deze vergadering doorgaat. Wethouder Steeghs geeft aan dat 
de agendacommissie hierover gaat en dat via dat gremia ook agendapunten aandragen kunnen 
worden. 
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5. Presentatie GR Peelgemeenten over Beschermd Wonen
(informeren- portefeuillehouder Steeghs) 

Presentatie wordt gegeven door Esther Merlo namens Gr Peelgemeenten. Deze presentatie is 
op de gebruikelijke wijze in IBabs ter beschikking gesteld. Er wordt een voorzet gegeven op het 
‘uitvoeringsplan 2022-2025 - van beschermd wonen naar thuis in de wijk’. 
De vragen en opmerkingen van de commissie worden beantwoord. 

Procesconclusie 
De commissie acht zich voldoende geïnformeerd. 

6. Tegemoetkoming extra middelen LCI Kunstlokaal – Verkiezingen
(voorbereiden besluitvorming – portefeuillehouder Steeghs) 

Het verzoek van Stichting kunstlokaal voor tegemoetkoming in de coronakosten, samen met de 
extra kosten die de gemeente heeft gemaakt voor het corona proof organiseren van de 
verkiezingen, zijn gebundeld in dit raadsvoorstel. Centraal staat het besluit € 34.415,- 
beschikbaar te stellen en daarvoor de 14de begrotingswijziging 2022 vast te stellen.

Procesconclusie 
Voorstel is rijp voor besluitvormende raadsbehandeling als Hamerstuk. 

Opinie
Geen beraadslaging.

7. Begroting 2023 m.b.t. deze commissie  (37) 
(voorbereiden besluitvorming – portefeuillehouder Steeghs) 

Procesconclusie 
Voorstel is rijp voor besluitvormende raadsbehandeling als bespreekstuk.

De Begroting 2023 beschrijft wat de gemeenteraad in 2023 wil bereiken en wat daarvan de 
kosten zijn en geldt als kaderstellend document voor het college. Besluiten: 
1. Vaststellen Begroting 2023 en de meerjarenraming 2024-2026.
2. De investeringsbedragen uit de investeringsparagraaf ter beschikking te stellen met 
uitzondering van Centrumplan Milheeze, Commanderij College en KC Berglaren c.q. Gemert-
Zuid waar de gemeenteraad op een later tijdstip een apart voorstel krijgt voorgelegd. 

Toezegging: 
- Wethouder Steeghs zegt toe de technische vragen van D66 door de betreffende 

wethouders schriftelijk te laten beantwoorden. 
- Wethouder Steeghs zegt toe het proces ‘herijking subsidiebeleid’ samen met de raad te 

doorlopen.  

Opinie
De technische vragen zoals vooraf ingediend door het CDA zijn voor de commissievergadering 
door het college beantwoord. Het CDA stipt de volgende onderwerpen aan;
- Na de coronaperiode ervaren veel jongeren problemen. Goed om te zien dat er 2fte bijkomt 

voor Jeugd en gezin.  
- Extra bijdrage voor initiatieven zoals Parkinson infomiddagen.
- Onderzoek naar harmonisatie inkomensnorm minimaregeling bij de GR Peelgemeenten. 

Het CDA steunt de norm van 120 % zoals in Deurne wordt gehanteerd en overweegt 
hiervoor een amendement voor te bereiden.

- Opnieuw bepalen subsidies; Huidige regeling ligt al een aantal jaren vast. De herijking is                            
door corona niet doorgegaan maar is nu wel nodig. 

Lokale Realisten heeft de antwoorden op de vragen reeds ontvangen in de commissie F&B. 
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D66 vindt het lezen van de begroting en deze te linken aan de detailbegroting ingewikkeld. 
Ze waren niet goed op de hoogte van de bedoeling om technische vragen van te voren in te 
dienen en vandaar dat ze deze nu inbrengen. Wethouder Steeghs zegt toe de technische 
vragen waarvan ze het antwoord schuldig blijft, later schriftelijk te beantwoorden of te laten 
beantwoorden door een van de collega wethouders. 
- Lokale heffingen: stijging gemeentelijke belastingen met 2.3% is een mooie handreiking. 

Rioolfheffing stijgt mogelijk met 8,3%. Wat maakt dat juist deze heffing die alle inwoners 
raakt niet genomen wordt in de matiging van de stijging? (wethouder Van Zeeland) 

- Samenstellen projectgroep voor het maken van een handelingsperspectief 
burgerparticipatie en medezeggenschap. Hoe gaat dit vorm krijgen? (wethouder Bankers)

VVD vindt het fijn te lezen dat binnen het Sociaal Domein er goed wordt gekeken naar wat 
iemand nodig heeft met als uitgangspunt ‘niemand valt buiten de boot’. Uitdaging om 
ervaringsdeskundige te betrekken en te zien wat zij kunnen inbrengen en bijdragen. In 2016 is 
het VN verdrag Handicap aangenomen met als doel; bevorderen, beschermen en waarborgen 
van de rechten van mensen met een beperking. In het verdrag staat wat de overheid moet doen 
om dit te realiseren. Een van de pijlers daarin is ‘niet over ons en zonder ons’. Dit sluit goed aan 
bij burgerparticipatie. Naar aanleiding van dit verdrag komt de VVD met een motie die oproept 
tot een totale inclusie agenda.  

Dorpspartij vindt het een ambitieuze begroting. Veel noodzakelijke investeringen voor onderwijs. 
Als je wilt groeien naar 35.000 inwoners is goed onderwijs een must. Dit geldt ook voor het 
bieden van cultuur en sport. Voor de dorpspartij blijft het cultuurhuis op het wensenlijst maar is 
onderwijs nu prioriteit. 
- Centrum voor jeugd en gezin om de wachtlijsten te verkorten; Op welke termijn? 
- 120 % inkomensnorm, ondersteunt een eventueel amendement.
- MFA Bakel: Afgesproken is dat bij verwerving van het pand de wethouder eerst terugkomt 

naar de raad. 
- Adviescommissie SD; Nu tijdelijke ondergebracht bij de dorpsondersteuners. Wie gaat de 

bemensing van de adviescommissie oppakken? 

Sociaal Gemert Bakel vraagt what’s GOO-ing on? Wat is er aan de hand met de relatie tussen 
GOO en het college? In doel 1 van het programma Zorg, Welzijn en Onderwijs lezen we bij de 
resultaten, ‘per 1 januari 2023 is er een overlegstructuur met stichting GOO over de 
Berglarenschool’. In een recente brief aan de ouders geeft de bestuurder van GOO aan de 
nieuwbouw van de Berglarenschool in de wacht te zetten. Uit de presentatie van de bestuurder 
in de vorige commissievergadering viel op te maken dat de ideeën van het college en GOO niet 
synchroon te lopen. Bij navraag bleek dat GOO volkomen verrast was dat Het Venster en de 
Berglarenschool samen moeten gaan. Nog bestuur nog ouders willen dit. Hier staat niets over in 
het integraal huisvestingsplan. Ook niet dat er een nieuwe school in Gemert Noord nodig zou 
zijn. Constatering; Alom verwarring. Kan de wethouder uitleggen wat er aan de hand is? 
Doelstelling 2: Inwoners met een ondersteuningsvraag worden beter geholpen om hun 
samenredzaamheid te bevorderen. Hoe wordt deze doelstelling geconcretiseerd in de 
resultaten. Geld deze doelstelling niet voor andere inwoners van Gemert-Bakel? 
Doelstelling 5: Onderzocht wordt dat inkomensnorm voor minimaregelingen binnen GR 
Peelgemeenten genormaliseerd kan worden op 120%. Een prima streven wat ondersteund 
wordt door Sociaal Gemert-Bakel. Hoe lang duurt het voordat het ingevoerd kan worden? 
Extra middelen: Programmakosten nog te ontwikkelen maatwerkbudget voor compensatie 
energiearmoede. Was dit er al niet? Sociaal Gemert-Bakel pleit ervoor de energietoeslaggrens 
op te rekken naar 130% van de bijstandsnorm en twijfelt of er nu maatwerk wordt toegepast.  
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Wethouder Steeghs
Het CDA constateert terecht dat de coronatijd veel heeft betekend voor jongeren. Vandaar ook 
dat er extra aandacht voor komt. Dit gebeurt in samenwerking met de jongerenwerkers en met 
een preventieplan wat vanuit CEG met de 2 extra Fte verder wordt uitgerold. Afgelopen jaar 
heeft er een pilot gedraaid en dit wordt de komende jaren gecontinueerd. 
Meerdere partijen hebben aangegeven voorstander te zijn om de regeling van de 
inkomensgrens op te rekken naar 120%. Binnen de Peelgemeenten is gezamenlijk reeds 
besloten tot deze verhoging. Het traject om alle verordeningen op elkaar af te stemmen is 
lopende en de verwachting is dit in het voorjaar 2023 gereed te hebben. 
Als de raad besluit dit nu al in te laten gaan betekent het qua verordeningen extra werk.  
Subsidiebeleid dateert uit 2004; herijken van beleid is door corona niet gebeurt en de aarzeling 
om het nu aan te pakken is er wederom. Verenigingen hebben het moeilijk en daarom heeft het 
college gemeend het voor nu los te laten omdat ze niet willen dat een aantal verenigingen er 
door herijkingsbeleid mogelijk op achteruit gaan. Wethouder Steeghs zegt toe het proces 
‘herijking subsidiebeleid’ t.z.t. samen met de raad te doorlopen.  
Inspectie gastouderbureaus wordt regulier door de GGD gedaan. Doordat er in onze gemeente 
veel gastouderbureaus zijn is in het belang extra te controleren om te bezien dat de kinderen 
verzekerd zijn van de juiste faciliteiten.
Dementie vriendelijke hulpmiddelen worden gefaciliteerd. Dit in coöperatie met de 
zorgaanbieders en de zorgverzekeringen. 
De kosten voor het plan laaggeletterdheid zijn gerelateerd aan het plan wat de raad reeds in de 
vorige periode heeft vastgesteld. Dit plan loopt tot 2024. Vooralsnog treft u geen nieuwe 
middelen hiervoor aan. 
Schuldenproblematiek gaat geïntensiveerd worden omdat ingrijpen in een vroeg stadium beter 
is dan achteraf pleisters plakken. In de herijking van het nieuwe beleidskader wordt tevens 
armoedebeleid opgenomen. 
Het college is nog steeds voorstander voor een cultuurhuis maar als het grote bedragen betreft 
moet je prioriteren. De begroting kan op dit moment geen twee grote investeringen dragen. 
Vandaar dat het college het cultuurhuis en cultuurbeleid nog steeds opneemt als prioriteit maar 
ondergeschikt maakt aan onderwijshuisvesting. 
Het college kan zich helemaal vinden in de inclusieve gemeente die de VVD voor ogen heeft. 
Participeren in alles wat de samenleving bindt. Wethouder Steeghs wacht de naderende actie 
van de VVD af. De beantwoording van de vraag m.b.t. het aantal jongeren via Bureau Halt is 
aan portefeuillehouder van Veen. Hij heeft in de commissie F&B aangegeven terug te komen op 
dit onderwerp. Het college gaat per MFA kijken of de afspraken nog actueel zijn of deze moeten 
worden aangepast. Bemensing en werving van de adviesgroep Sociaal Domein gebeurt door de 
Stichting Dorpsondersteuning. 
Samenredzaamheid; Hulp bieden en organiseren vanuit- en voor de samenleving. Een 
gemeenschap die naar elkaar omkijkt.
Maatwerkregeling energietoeslag is gebaseerd op de hardheidsclausule en een regionale 
maatwerkregeling is in de maak. Deze voorziet in een algemene regeling en dit ziet u terug in 
de begroting. Lokaal is het geregeld via het steunfonds en het restant van de Tozo regeling die 
gealerteerd is voor armoedebestrijding. 
Cultuurbeleid is in de maakt en het visie- en het uitvoeringsplan komt rond de zomer 2023 naar 
de raad.  
Wethouder Steeghs meldt dat ze met de Berglarenschool goed ‘on speaking terms’ is.  Deze 
week heeft een gesprek plaatsgevonden en na de herfstvakantie wordt dit vervolgd. Om het 
proces niet te verstoren betrachten beide partijen radiostilte.  

2e termijn 
CDA geeft aan dat de wethouder m.b.t. de subsidieregeling een terecht punt maakt. Het is beter 
om nu even pas op de plaats te maken zodat we verenigingen niet tekort doen. 
Lokale Realisten informeert naar de Pas Vooruit. Wethouder Steeghs verwacht dat de Pas 
Vooruit in de toekomst meer aangevraagd gaat worden. Tot nu is een toename nog niet 
zichtbaar, maar mocht dit gebeuren wordt hierop geanticipeerd. Financieel raakt dit de 
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begroting niet omdat een externe stichting hier een steentje in bijdraagt. Pas Vooruit wordt 
geëvalueerd om te kijken of deze nog steeds beantwoord aan de doelstelling die destijds 
gesteld is en of er ook andere mogelijkheden zijn aanvullend of in plaats van de Pas Vooruit.  
D66 belooft beterschap en stelt zo veel als mogelijk de technische vragen in het vervolg vooraf. 
De term ‘radiostilte’ triggert D66. Dit doet vermoeden dat er iets niet gezegd mag worden of 
dingen niet in overeenstemming zijn. Belangrijkste is dat de raad kaders stelt. D66 hoopte deze 
kaders te vinden in het Integraal huisvestingsplan, maar kaders voor een langetermijnplanning 
van scholen blijken er niet te zijn.
Dorpspartij informeert waar volgens Sociaal Gemert-Bakel de grens ligt bij de inkomensnorm 
energietoeslag? Sociaal Gemert-Bakel vindt een exacte grens moeilijk aan te geven maar kiest 
voor een hogere grens dan op dit moment gehanteerd wordt. D66 reageert op de grens van de 
inkomens energietoeslag Maatwerk. Juist het maatwerk moet de grens minder strak maken. 
Sociaal Gemert Bakel geeft aan dat na beantwoording van de technische vragen door het 
college er twijfels zijn of de wethouder en stichting GOO wel ‘on speaking terms’ zijn. 

Wethouder Steeghs: De langetermijnvisie scholen is per RIN aangeboden. De raad heeft er 
toentertijd voor gekozen om deze niet vast te stellen. Dat neemt niet weg dat een IHP wel 
leidend is. Deze morgen is afgesproken het integraal huisvestingsplan zo snel mogelijk in 
overleg en samenspraak met de onderwijspartijen te gaan herijken. 
Wethouder Steeghs snapt dat het antwoord van radiostilte oncomfortabel voelt. Maar om het 
proces niet te frustreren is deze afspraak gemaakt. In de eerstvolgende commissie komt dit 
onderwerp aan de orde en kan de commissie haar mening ventileren en haar standpunt 
toelichten. 

8.  Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 21.30 uur. 

Voortgangslijst toezeggingen commissie

Datum Toezegging Afgedaan ja/nee
24-6-2021 Kadernota:

• Consultatiebureau Bakel houdt de aandacht
20220405 De GGD heeft 
inmiddels met de Stem van 
Bakel het Parochiehuis 
bezocht en de afspraak is dat 
zij daarvoor met een plan en 
financiële onderbouwing 
komen. Hierop is het wachten.

22-9-2022 7. Presentatie stichting GOO over 
Berglarenschool Rapport: onderzoek Bos met 
de 3 scenario’s  wordt ter beschikking gesteld 
aan de gemeenteraad. 

22-9-2022 8. Wethouder Steeghs zegt toe de 
tips/adviezen uit de commissie toe te voegen 
aan het haalbaarheidsonderzoek 
Onderwijshuisvesting Commanderij College.

22-9-2022 8. Wethouder Steeghs zegt toe in overleg te 
gaan met haar collega over het agenderen 
van  het onderwerp ‘hoe ziet de toekomst van 
de sportparken eruit’.
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20-10-2022 Beletselen voor het plaatsen van het 
kunstwerk op de rotonde zijn niet bekend bij 
wethouder Steeghs. Zij zegt toe hierover 
navraag te doen bij wethouder Coppens.  

20-10-2022 Wethouder Steeghs zegt toe de technische 
vragen van D66 door de betreffende 
wethouders schriftelijk te laten 
beantwoorden. 

20-10-2022 Wethouder Steeghs zegt toe het proces 
‘herijking subsidiebeleid’ samen met de raad 
te doorlopen.  


